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REVISTA PRESEI 

 

 

 Audierile miniștrilor din Guvernul Orban încep, astăzi, în Parlament. 

Programul audierilor și al votului de învestitură 

Luni încep audierile miniștrilor în Parlament, acestea urmând să se desfășoare timp 

de trei zile, până miercuri, votul asupra Guvernului fiind programat peste o 

săptămână, pe 24 februarie. 

 

Ludovic Orban vine în Parlament pentru votul de reînvestire cu aceeași formulă de 

guvern. 

Programul audierilor miniștrilor în comisiile parlamentare: 

 Florin Cîțu, ministrul Finanțelor Publice - luni, ora 12.00 

 Marcel Boloș, ministrul Fondurilor Europene - luni, ora 13.00 

 Nicolae Ciucă, ministrul Apărării - luni, ora 14.00 

 Marcel Vela, ministrul Afacerilor Interne - luni, ora 15.00 

 Virgil Popescu, ministrul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri - 

marți, ora 9.00 

 Ion Ștefan, ministrul Lucrărilor Publice, Dezvoltării și Administrației - 

marți, ora 10.00 

 Ionuț Stroe, ministrul Tineretului și Sportului - marți, ora 12.00 

 Cătălin Predoiu, ministrul Justiției - marți, ora 13.00 

 Monica Anisie, ministrul Educației - marți, ora 14.00 

 Bogdan Aurescu, ministrul Afacerilor Externe - marți, ora 15.00 

 Bogdan Gheorghiu, ministrul Culturii - marți, ora 16.00 
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 Adrian Oros, ministrul Agriculturii - miercuri, ora 9.00 

 Victor Costache, ministrul Sănătății - miercuri, ora 10.00 

 Costel Alexe, ministrul Mediului - miercuri, ora 12.00 

 Violeta Alexandru, ministrul Muncii - miercuri, ora 13.00 

 Lucian Bode, ministrul Transporturilor - miercuri, ora 15.00 

Votul în plen a fost programat pentru 24 februarie, la ora 16.00. Parlamentarii PNL 

vor participa la ședința de plen pentru reînvestirea noului guvern, dar nu vor vota, 

fiind "o condiție obligatorie" pentru a se ajunge la organizarea alegerilor anticipate, 

spunea Orban. 

 

Premierul desemnat Ludovic Orban le-a cerut joi miniştrilor "să fie la înălţime" la 

audierile din comisiile de specialitate din Parlament programate săptămâna viitoare 

în vederea învestirii noului Guvern. La începutul primei ședințe de guvern 

convocate după demiterea Executivului prin moțiune de cenzură, Orban le-a 

transmis miniștrilor că nu trebuie să le pese de votul efectiv din Parlament, pentru 

că nu îi "judecă parlamentarii născuţi din pixul lui Dragnea, pesedişti sau de alte 

culori" și le-a cerut să îi "pună la punct mai ales pe obraznicii care au făcut praf 

bugetul". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ponta a adus liderii PSD pe scenă, la Pro România. Firea: A fost cel mai 

performant premier. Îmi doresc o alianță / Ciolacu: Știu că unii nu vor 

alianță, dar nu vreți să-i întrebăm pe români? 

Social-democrata Gabriela Firea a fost apariția surpriză la convenția Pro România 

care se desfășoară duminică, la Palatul Parlamentului. Invitată pe scenă de Victor 

Ponta, primarul Capitalei l-a lăudat pe acesta, susținând că a fost ”cel mai 

performant premier al României”. Cei doi au făcut aluzie la o eventuală alianță, la 

niveul Capitalei, în perspectiva alegerilor. Între timp, la reuniune a sosit și 

președintele interimar al social-democraților, Marcel Ciolacu, care a reluat 

scenariul alianței între PSD și Pro România.  
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”Știu că sunt mulți colegi care nu vor o alianță cu Pro România, știu că și dintre 

dvs sunt unii care nu vor alianță cu PSD, (...) dar nu ați vrea să îi întrebăm și pe 

români ce vor?”, a spus Ciolacu. 

 

UPDATE 13.36: Marcel Ciolacu a luat și el cuvântul la convenția Pro România, 

vorbind despre o alianță între PSD și Pro România. 

 

”Știu că sunt mulți colegi care nu vor o alianță cu Pro România, știu că și dintre 

dvs sunt unii care nu vor alianță cu PSD. Vă respect opinia și nu o pun înaintea 

unor ambiții ale mele și ale lui Ponta, dar nu ați vrea să îi întrebăm și pe români ce 

vor?” , a declarat Ciolacu. 

Ciolacu a spus și el că Ponta ”a fost un premier bun”. ”Mă uit în sală și văd în 

primele rânduri foști colegi. Îmi vin în minte cuvintele mamei mele, când mai 

întârziam pe afară, ne spunea <<Hai, treceți acasă!>>. Acum ceva vreme nici nu 

aveam voie să vorbim. Se pare că am depășit aceste probleme”, a mai spus 

Ciolacu. 

 

Victor Ponta a invitat-o pe Firea să ia cuvântul la reuniunea Pro România, 

reproșându-i însă modul în care gestionează Bucureștiul: ”Vreau să-i spun, ca 

bucureștean, că nu sunt mulțumit și mă aștept la mult mai mult ”. El i-a mulțumit 

însă pentru că a venit la eveniment. Ponta a făcut aluzie la o alianță în perspectiva 

alegerilor locale. ”Vreau să găsim soluția ca Bucureștiul să se schimbe așa cum nu 

a reușit din cauza unor orgolii”, a spus fostul lider al PSD. 

 

Firea a spus și ea că își dorește o alianță cu Pro România, și dacă nu se poate la 

nivel național, atunci la București. Ea a mai precizat că va discuta eventuale detalii 

tehnice. 

 

Cei doi au făcut glume legate de o eventuală sancționare a prezenței lui Firea la 

convenția Pro România. ”I-am spus lui Victor că sper să nu fiu dată afară din partid 

acum că am venit la această reuniune”, a spus Firea, urcând pe scenă. 

 

”Ai vrea tu să fii dată afară din partid. Ar fi bine, ai mai câștiga niște voturi”, a 

venit replica ironică a lui Ponta. 
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”Sper că au trecut acele vremuri când erai chemat la ședința de partid, după un 

scenariu și roluri bine stabilite. Știți (despre ce vorbesc). Vă salut și vă îmbrățișez. 

Am acceptat din prima secundă invitația dl Ponta pentru că a fost premierul cel mai 

performant pe care l-a avut România, în ultimii ani, și nu trebuie să ne fie rușine să 

recunoaștem. Să vedem unde am greșit”, a declarat Firea, după ce a urcat pe scena. 

 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a ajuns, duminică, la Convenţia 

Naţională a Pro România, deși surse din partid citate de Mediafax au susținut că 

Mihai Tudose şi Claudiu Manda Manda s-au opus participării liderului PSD la 

evenimentul lui Victor Ponta. 

 

La Convenţia Pro România participă și liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Reprezentanții Sindicatului Român al Jurnaliştilor  MediaSind au hotărât 

astăzi, 14 februarie 2020, în cadrul Adunării Generale, strategia pe care 

organizaţia sindicală o va adopta în anul 2020 pentru apărarea drepturilor 

angajaţilor şi freelancerilor din mass-media. 

 În cadrul şedinţei au fost discutate toate problemele semnalate de către membrii 

filialelor organizaţiei: MediaSind TVR, MediaSind Radio România, MediaSind 

AGERPRES şi MediaSind – Freelanceri. În urma dezaterilor, participanții au 

identificat și soluţiile necesare pentru rezolvarea acestora. Au fost semnalate, de 

asemnea, problemele privind condiţiile precare de lucru și dotarea tehnică 

insuficientă, precum și o serie de nereguli în respectarea libertăţii de exprimare, a 

independenţei editoriale, a legislaţiei muncii şi a securităţii locurilor de muncă. 

Problemele juridice privind recuperarea unor drepturi salariale neacordate, 

funcţionarea dialogului social şi respectarea tuturor partenerilor sociali, au fost 

subiecte importante abordatede către delegaţi. Nu în ultimul rând, abuzurile 

conducerilor din Societatea Română de Televiziune şi Societatea Română de 

Radiodifuziune asupra angajaţilor din aceste instituţii au fost sancţionate de 

delegaţi.  
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În finalul Conferinţei, membrii SRJ MediaSind au votat următoarele: 

1.Respectarea independenţei editoriale a jurnaliştilor, a libertăţii de 

exprimare, sancţionarea oricărei tentative de cenzură şi respingerea oricărei 

ingerinţe politice în activitatea editorială. 

Având în vedere faptul că în anul 2020 vor fi organizate două campanii pentru 

alegerile locale şi parlamentare, ceea ce va face să crească presiunea asupra 

jurnaliştilor, SRJ MediaSind solicită membrilor afiliaţi să semnaleze orice 

ingerinţă politică în activitatea redacţională. Respectarea Codurilor deontologice 

anexate la contractele colective de muncă şi a Codului Deontologic al Convenţiei 

Organizaţiilor de Media sunt condiţii obligatorii ce garantează exercitarea cu 

onestitate și competență  a profesiei de jurnalist și corecta informare a  publicului. 

SRJ MediaSind va monitoriza, în organizatiile de presă în care se află filialele sale, 

modul în care se respectă deontologia profesională şi va reacţiona în urma 

sesizărilor membrilor săi împotriva oricărei presiuni asupra libertăţii de exprimare 

şi a clauzei de conştiinţă. 

2. SRJ MediaSind va sprijini negocierea şi încheierea contractelor colective de 

muncă în instituţiile de presă unde are membri afiliaţi, pentru ca angajaţii din 

mass-media să beneficieze de aceleaşi standarde ca şi colegii din Uniunea 

Europeană. În calitate de membru fondator al Federaţiei Cultură şi Mass-

Media FAIR-MediaSind, singura organizaţie reprezentativă la nivel de sector 

Cultură şi Mass-media, SRJ MediaSind va participa, cu profesioniştii din 

filialele componente, la negocierea contractelor colective, atât în instituţiile 

publice de media dar şi în cele cu capital privat. 

3.SRJ MediaSind  va asigura consultanţă şi asistenţă juridică gratuită pentru 

membrii filialelor sale  în toate  procesele care implică drepturi colective 

precum şi în cazul cererilor depuse în baza Legii nr.544/2001.  

În cazul încălcării drepturilor individuale, membrii MediaSind vor beneficia de 

servicii avocațiale contra-cost, dar cu reduceri substanţiale în urma contractului 

juridic încheiat cu casa de avocatură  selectată de organizaţie.  
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Pentru apărarea drepturilor membrilor s-a convenit organizarea unor întâlniri 

lunare, sau ori de câte ori este nevoie, cu avocaţii SRJ MediaSind, pentru a căuta 

soluţii la problemele angajaţilor şi freelancerilor din mass-media. Serviciile de 

asistenţa juridică oferite de casa de avocatură cu care organizaţia a încheiat 

contract, constituie o garanție suplimentară că SRJ MediaSind  se va implica cu 

profesionalism pentru a garanta celor care lucrează în mass-media siguranţa 

locurilor de muncă şi respectarea drepturilor care li se cuvin prin legislaţia 

naţională, directivele europene şi convenţiile internaţionale în domeniul relaţiilor 

de muncă. 

4. Monitorizarea permanentă a respectării aplicării prevederilor CCM cu 

privire la protecția muncii, asigurarea condițiilor de muncă, remunerarea 

corectă a timpului suplimentar de muncă, calitatea serviciilor de cazare 

pentru personalul aflat în delegație și respectarea strictă a încadrării în 

prevederile din fișa postului. 

5.  Respectarea legalității și transparenței în cheltuirea banului public, 

sesizarea oricărui abuz sau derapaj de la aceste principii.  

6. SRJ MediaSind  va sprijini orice proiect de lege care va urmări 

depolitizarea instituţiilor publice de radio şi televiziune şi a  CNA.  

7. SRJ MediaSind sprijină orice proiect de lege care vizează reducerea 

fiscalităţii în cazul veniturilor angajaţilor din mass-media. Fără a intra în 

dispute cu alţi colegi de breaslă, SRJ MediaSind susţine promulgarea de către 

preşedintele României, Klaus Werner Iohannis, a proiectului de lege privind 

anularea impozitului pe venit  pentru jurnaliştii şi tehnicienii din mass-media.  

SRJ MediaSind susţine că este imperios necesar ca statul român să acorde 

industriei de media aceleaşi facilităţi ca şi colegilor din multe alte state europene, 

cum ar Germania, Franţa, Marea Britanie etc, unde se alocă anual importante 

subvenții directe, dar și indirecte prin măsuri de fiscalitate reduse pentru sprijinirea 

acestei activități strategice pentru funcţionarea unui stat de drept. A acorda 

facilităţi industriei de media înseamnă, în primul rând, responsabilitate şi respect  

pentru  libertatea de exprimare, iar un jurnalist profesionist niciodată nu se poate 

lăsa influențat de diverse măsuri economice care se iau  în sprijinul exercitării 

misiunii sale.  
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8. Împreună cu Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind, Federaţia 

Europeană a Jurnaliştilor şi Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor, SRJ 

MediaSind se va implica în creşterea gradului de profesionalizare a 

membrilor săi prin organizarea de seminarii, conferinţe, schimburi de 

experienţă cu profesioniştii din mass-media internaţională. În acest sens, 

împreună cu reprezentanţii Comitetului Sectorial din cultură şi mass-media, SRJ 

MediaSind va participa la elaborarea standardelor ocupaţionale la nivel european 

pentru angajaţii din mass-media.   

9. SRJ MediaSind susţine modificare legislaţiei muncii astfel încât şi 

freelancerii să poată beneficia de aceleaşi drepturi cu ale salariaţilor, în baza 

contractelor colective de muncă încheiate la nivel de instituţii mass-media. 

10. SRJ MediaSind susține toate demersurile colegilor din Societatea Română 

de Radiodifuziune  - SRR și Societatea Română de Televiziune – SRTV 

pentru reinstaurarea legalității în aceste două instituții prin demiterea 

actualelor consilii de administrație și pentru numirea la conducerea acestor 

instituții a unor profesioniști care să respecte meseria de jurnalist. De 

asemenea, SRJ MediaSind solicit instituțiilor abilitate să cerceteze cu 

celeritate acuzațiile de corupție existente în ultimele Rapoarte ale Curții de 

Conturi.   

Vom realiza toate aceste obiective prin asigurarea unui management transparent al 

sindicatului nostru, oferind membrilor noștri toate informațiile privind deciziile 

luate la nivel de conducere. 

 Înfiinţat în anul 2001, Sindicatul Român al  Jurnaliștilor MediaSind a apărut 

ca soluție alternativă la diversele proiecte de organizare sindicală în mass-media 

eșuate. Din păcate, foarte mulți lideri de organizații au trădat încrederea cu care 

au fost investiți de către oameni, renunțând la principii, la valorile solidarității 

sindicale. În schimbul unor meschine foloase personale, unii dintre ei au fost 

„cumpărați” de angajatori pentru a-i face să renunțe la apărarea intereselor 

salariaților pe care îi reprezentau, mimând doar lupta sindicală. Sindicatul 

Român al MediaSind - SRJ MediaSind este organizația națională a jurnaliștilor 

și a lucrătorilor din mass-media, care continuă tradiția federației cu același 

nume.  
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MediaSind și-a câștigat renumele de apărător al oamenilor din presă și 

tipografii, asumându-și, printre multe altele, inițierea și semnarea primului 

Contract Colectiv de Muncă din Mass-Media. (mai multe detalii aici). 

(Sursa: Adunarea Generală a Sindicatului Român al Jurnaliştilor MediaSind) 

 

 Ministrul Mediului cere implementarea măsurilor privind calitatea aerului: 

Românii, abonați la camera de gardă 

Ministrul Mediului, Costel Alexe, a declarat, la Iași, că autoritățile locale ar trebui 

să implementeze mai repede măsurile adoptate de Consiliul Local privind calitatea 

aerului, el subliniind că românii sunt „abonați la camera de gardă a spitalelor”, din 

cauza bolilor provocate de poluare, potrivit Mediafax. 

Costel Alexe consideră că problemele de mediu „au un impact semificativ şi în 

relaţia pe care România o are cu Comisia Europeană". Dacă în ceea ce privește 

situația Capitalei, „lucrurile sunt clare şi din păcate România nu mai poate face 

nimic, doar să aştepte sancţiunile de la Curtea de Justiţie”, în orașe precum Brașov 

și Iași s-ar putea eficientiza măsurile privind calitatea aerului. 

„Autorităţile publice din ţară, inclusiv cele din Iaşi, ar trebui să îşi intensifice 

viteza de implementare a măsurilor pe care şi le-au asumat prin acele hotărâri de 

consiliu local în aceste planuri integrate de calitatea aerului. (...) Trebuie schimbată 

viteza de implementare şi astfel să le arătăm şi românilor, dar şi partenerilor 

europeni că suntem motivaţi şi serioşi în privinţa angajamentelor luate. De foarte 

multe ori se face doar figuraţie la televizor şi pe Facebook cu promisuni şi acţiuni 

de imagine, în timp ce românii sunt abonaţi în camerele de gardă ale spitalelor, cu 

boli cardiovasculare şi respiratorii, corelaţii certe, conform raportului de sănătate al 

Bucureştiului, cu zonele afectate de poluare”, a explicat Costel Alexe. 

Acesta a precizat că, în cazul Iașului, cauza principală a poluării o reprezintă lipsa 

unei variante ocolitoare și a prezentat și câte depășiri au fost înregistrate la diferite 

stații din capitala Moldovei. 

„Aş vrea să clarific încă o chestiune, o falsă problemă invocată de autorităţile 

locale ca fiind printre principalele surse a valorilor ridicate de PM10: praf 

transfrontalier şi poluare din surse naturale.  

http://www.mediasind.ro/despre-noi
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Pentru corecta informare atât a opiniei publice, dar şi a autorităţilor locale: cauze 

naturale, conform Legii 104/2011 sunt emisiile de poluanţi care nu rezultă din 

activităţi umane, respectiv evenimente naturale: erupţii vulcanice, activităţi 

seismice, activităţi geotermale, incendii de pe terenuri sălbatice, furtuni, aerosoli 

marini, resuspensia sau transportul particulelor naturale din regiuni uscate”, a 

declarat Costel Alexe, într-o conferință de presă. 

El a făcut din nou referire la normele pe care ar trebui să le urmeze șantierele, 

vorbind despre respectarea legislației de mediu. 

„(...) Să ne asigurăm că şantierele publice şi private respectă normele de mediu: 

astăzi fiind de multe ori o organizare de şantier deficitară, praf, moloz, fără perdele 

de protecţie, fără dispozitive de spălare a utilajelor ce părăsesc şantierul şi aşa mai 

departe. Aici, trebuie să o recunoaştem, s-au închis de foarte multe ori ochii, iar 

dacă au fost sancţiuni ele au fost fie 

avertismente, fie nesemnificative în raport cu valoarea investiţiei, fiind de preferat 

o amendă modică decât intrarea în legalitate”, a declarat Alexe. 

Ministrul Mediului a explicat că a cerut reprezentanților orașelor cu care a avut 

întâlniri, rapoarte privind starea de sănătate a populaţiei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ordonanța pe sănătate, atacată la CCR de Avocatul Poporului. Actul 

normativ dă acces spitalelor private la banii publici în cadrul programelor 

naționale și pentru urgențe 

Avocatul Poporului va ataca la CCR ordonanța de urgență pe sănătate. Renate 

Weber susține că a identificat posibilele probleme și va depune la Curte 

documentele la mijlocul săptămânii viitoare. Actul normativ adoptat de cabinetul 

Orban dă acces spitalelor private la banii publici, în cadrul programelor naționale, 

dar și pentru urgențe. 

Avocatul Poporului susține că sunt suficiente motive pentru a ataca ordonanța de 

urgență pe sănătate la Curtea Constituțională. Potrivit Renatei Weber, actul 

normativ nu ar avea toate avizele necesare. 
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Prin telefon Renate Weber, Avocatul Poporului: "Este vorba de competiţia neloială 

care se instalează între sistemul privat şi cel public, pentru că sistemul public are 

nişte rigori în ceea ce priveşte achiziţiile publice, care nu se aplică şi celui privat." 

Ordonanţa de Urgenţă prevede că pacienții cu boli cronice, care suferă de maladii 

cardiovasculare, cancer, diabet, boli neurologice, dar şi cei care reprezintă urgenţe 

medicale, vor putea fi trataţi şi în spitalele private. 

Prin telefon Reatne Weber, Avocatul Poporului: "Această uşă larg deschisă acum 

pentru serviciile de urgenţă din spitalele private va bulversa categoric întreg 

sistemul de urgenţă din România şi asta va avea consecinţe teribile." 

Secretarul de stat în ministerul Sănătății Horațiu Moldovan susține că, pe lângă 

instituțiile private, datorită ordonanței, sunt și multe spitale publice mici care vor 

avea și ele acces la fonduri pentru a trata cazurile de infarct și atac cerebral, iar asta 

va degreva spitalele mari precum cele din Capitală. 

Prin telefon dr. Horatiu Moldovan, secretar de stat Ministerul Sănătăţii: "Noi dorim 

să mărim reţeaua care face aceste proceduri în România, atât publică cât şi privată, 

în condiţiile legii, pentru ca mai mulţi pacienţi să beneficieze de acest program mai 

repede şi mai eficient şi totodată mai mulţi medici să se poată angaja în spitalele 

respective." 

Șeful Departamentului de Urgență spune însă că nu înțelege de ce o reglementare 

așa de importantă pentru sănătate nu a fost discutată cu toți cei implicați și se 

încearcă trecerea ei pe repede înainte. Mai mult, Raed Arafat este de părere că 

privații nu au ce cauta în sistemul de urgență, sistem care ține de siguranța 

națională. 

Prin telefon dr. Raed Arafat, secretar de stat MAI:  "Sectorul comercial s-ar putea 

să pună mâna pe lucruri vitale, care încet, încet scoţând sectorul public din ele, să 

înceapă să le negocieze pe alte preţuri şi să crească semnificativ costurile, fără să 

crească neapărat numărul beneficiarilor." 

CCR urmează să decidă acum dacă ordonanța de urgență încalcă sau nu 

Constituția. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Ministerul Mediului vrea să pună la dispoziţia autorităţilor locale 80 de 

milioane de euro pentru înlocuirea becurilor vechi de pe străzi cu LED-uri 

Ministerul Mediului propune o revoluţie a iluminatului stradal. Vrea să dea bani 

primăriilor pentru înlocuirea becurilor de tip vechi, cu reflectoare pe bază de LED. 

Sunt mai rentabile şi mai puţin poluante. Finanţarea pentru autorităţile locale va fi 

de 80 de milioane de lei. 

În 1857, Bucureştiul era primul oraş din lume în care iluminatul public se realiza 

cu petrol lampant. În perioada respectivă, nici Timişoara nu s-a lăsat mai prejos şi 

a devenit, în 1884, primul oraş european în care sistemul de iluminat public stradal 

era în întregime electric. 

De atunci, multe s-au schimbat, iar astăzi suntem în urma multor state la capitolul 

iluminat public stradal pe bază de tehnologie LED. 

În ţară sunt puţine oraşe cu străzi iluminate cu soluţii ecologice. În Bucureşti, 

Oradea sau Braşov. La Cluj, şi 60 de treceri de pietoni sunt iluminate cu LED-uri. 

Tehnologia LED a fost folosită de municipalitate şi în cazul trecerilor de pietoni. 

Mai exact, pe timp de noapte acestea sunt suprailuminate pentru ca pietonii să 

poată fi văzuţi din timp de către şoferi. 

Ministerul Mediului vrea să pună la dispoziţia autorităţilor locale 80 de milioane 

de euro pentru înlocuirea becurilor vechi de pe străzi. 

Iluminatul cu LED are mai multe avantaje: consum scăzut de energie, cheltuieli 

mai mici cu mentenanţa, fluxul de lumină poate fi reglat şi direcţionat. În plus, 

sistemele LED nu conţin componente periculoase pentru mediu, precum mercurul. 

Ministerul Mediului intenţionează să-l acorde finanţări şi pentru reabilitarea şi 

extinderea reţelelor electrice. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Primarul Capitalei Gabriela Firea a impus în Consiliul General un buget pe 

2020 de 7,2 mld. lei, un neverosimil plus 80% faţă de ultimii doi ani. „Bugetul 

Primăriei Capitalei pentru anul 2020 este o comedie.“ 

Primarul Capitalei Gabriela Firea a impus în Consiliul General un buget pe 2020 

de 7,2  mld. lei, un neverosimil plus 80% faţă de ultimii doi ani. „Bugetul Primăriei 

Capitalei pentru anul 2020 este o comedie.“ 

Autor: Miruna Diaconu17.02.2020, 00:05 720 

Consiliul General al Primăriei Capitalei a aprobat la finalul săptămânii bugetul pe 

2020 propus de primarul general Gabriela Firea care prevede venituri la bugetul 

local de 7,2 miliarde lei (1,5 mld. euro). Aceste estimări indică o supraevaluare 

bugetară cu circa 80% faţă de 2019 şi 2018, când au fost înregistrate venituri de 

circa 4 miliarde de lei pe fiecare an menţionat. 

În 2018, Primăria Municipiului Bucureşti a estimat în bugetul aprobat venituri de 

5,7 mld. lei, dar a avut încasări de doar 4 mld. lei. Deşi veniturile au fost cu 42% 

mai mici faţă de aşteptări, Primăria a mizat în 2019 pe estimări mai mari decât în 

2018, astfel bugetul de anul trecut estima venituri de 6,8 mld. lei, dar încasările au 

fost tot de 4 mld. lei. 

Primăria Capitalei are în continuare viziuni foarte optimiste, astfel că în bugetul 

propus şi aprobat sunt aşteptate anul acesta venituri de 7,2 mld. lei. În contextul în 

care bugetul aprobat este supraevaluat, consilierii din partea partidului nu au votat 

bugetul Primăriei Capitalei pentru acest an. 

„Bugetul Primăriei Capitalei pe 2020 este o comedie, nu are nicio legătură cu 

realitatea. Veniturile estimate, 7,2 mld. lei, sunt, ca şi în anii precedenţi, 

supraevaluate cu aproximativ 75%. În aceste condiţii, bugetul aprobat nu merită 

comentat, neavând nicio valoare practică“, a spus Nicuşor Dan, candidat pentru 

Primăria Capitalei. 

Cea mai mare parte a veniturilor administraţiilor locale se bazează pe impozitul pe 

salarii şi venit. De la scăderea impozitului pe salarii, de la 16% la 10%, Primăria 

Muncipiului Bucureşti pierde anul cam 1 mld. lei. Bugetul pentru anul acesta 

prevede venituri fiscale de circa 4,6 miliarde lei, iar dintre acestea 3,5 miliarde lei 
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sunt încasări estimare din impozitul pe venit de la persoanele fizice, adică din 

salarii. 

Primăria Capitalei estimează un buget total de 10 miliarde lei pentru anul acesta 

(buget propriu, buget al altor instituţii plus împrumuturi de aproape 750 mil. lei), 

fiind primăria cu cele mai mari venituri din România. 

Cheltuielile estimate se ridică la 10 mld. lei. „La rectificarea bugetară din 18 

decembrie 2019 primăria a estimat venituri pentru 2019 de 5,9 miliarde lei. 13 zile 

mai târziu, la execuţia bugetară, veniturile reale au fost de 4 miliarde lei. Aşa cum 

am spus în 18 decembrie 2019, consilierii au participat la o comedie, ştiind că 

cifrele aprobate sunt departe de realitate“, spune Dan. 

În ceea ce priveşte cheltuielile, subvenţiile pentru fosta companie Radet, actuala 

Termoenergetica, principalul furnizor de apă caldă şi căldură, şi pentru Societatea 

de Tranport Bucureşti (STB) sunt estimate la 1,6 mld. lei. Cheltuielile totale de 

personal sunt estimate la 1,9 mld. lei, iar cheltuielile pentru investiţii, unde sunt 

alocate sumele pentru proiectele mari din Bucureşti, sunt estimate la 2,1 mld. lei. 

„Întrebarea importantă pentru administraţia capitalei este cât sunt plăţile restante 

neintroduse în execuţia bugetară. Spre exemplu, la rectificarea bugetară din 

decembrie 2019 se estima subvenţia pentru STB la peste 1 miliard de lei, iar în 

execuţia bugetară la sfârşit de 2019 plăţile făcute au fost de doar 650 milioane lei. 

Plăţi restante importante sunt şi faţă de Elcen. În estimarea mea, plăţile restante 

sunt între 1 miliard şi 2 miliarde lei, adică între 25% şi 50% din bugetul real“, 

spune Nicuşor Dan într-un comunicat. 

 

(Sursa: zf.ro) 
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 După o investiţie de 3 mil. euro, Petrom produce la rafinăria Petrobrazi un 

nou combustibil pentru companiile de transport maritim 

OMV Petrom (SNP), cea mai valoroasă companie listată la Bucureşti, a anunţat 

vineri la Bursă că a dezvoltat la rafinăria Petrobrazi un nou combustibil maritim 

care susţine industria de transport naval în reducerea emisiilor de sulf, în urma unei 

investiţii de 3 mil. euro.  

Noul tip de combustibil are un conţinut de sulf de până la 0,5% şi permite 

companiilor maritime să fie în conformitate cu regulile Organizaţiei Internaţionale 

Maritime (IMO) care au intrat în vigoare în 2020.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Francul elveţian, dolarul şi aurul au ajuns la noi recorduri la Bucureşti: 

Cursul valutar s-a apropiat iar de pragul de 4,77 lei/euro 

Francul elveţian, dolarul şi aurul au atins vineri noi niveluri record în raport cu 

leul. Cursul leu/dolar american a urcat la 4,4 lei/dolar, de la 4,3 lei/dolar acum 

două săptămâni. Aurul a atins al cincilea maxim din acest an.  

Dacă ai investiţii în dolari sau aur, valoarea lor e tot mai mare. Însă dacă ai credit 

în franci elveţieni vei plăti o rată mai mare. 

Aurul şi dolarul au atins noi vârfuri în raport cu leul. Un dolar se vindea vineri cu 

4,4 lei, după o creştere de 0,48% faţă de nivelul de joi, în timp ce gramul de aur a 

ajuns la aproape 223 de lei. Preţul metalului galben a atins astfel al cincilea vârf 

din acest an. Ultima valoare record pentru aur a fost de 221 de lei. 

Totodată, dolarul american a câştigat peste 2% în doar două săptămâni, cursul 

urcând de la 4,3  la 4,4 lei/dolar. Şi în raport cu euro moneda naţională s-a 

depreciat, cursul urcând vineri la 4,7694 lei/euro. Leul a avut vineri o zi proastă şi 

în raport cu francul elveţian. Moneda elveţiană a atins nivelul de 4,48 lei/franc, un 

nivel apropiat de vârful istoric din ianuarie 2015. 

În România, aproximativ 20.000 de persoane mai au credite în franci elveţieni. 

(Sursa: zf.ro) 
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 BNR: Presiunile asupra cursului de schimb leu/euro s-ar putea reamplifica, 

în contextul deficitelor gemene, bugetar şi de cont curent. Banca centrală 

trebuie să rămână vigilentă 

Reamplificarea presiunilor asupra cursului de schimb este foarte posibilă, în 

contextul deficitelor gemene - bugetar şi de cont curent -, mai ales în ipoteza unor 

evoluţii adverse ale mediului internaţional care s-ar suprapune unei eventuale 

reevaluări a riscului asociat de investitori pieţei financiare locale, ceea ce reclamă 

în continuare vigilenţă din partea băncii centrale, au atenţionat unii membri ai 

Consiliului de Administraţie (CA) al BNR la a doua şedinţă de politică monetară 

din acest an. 

BNR aminteşte că rata de schimb a leului a rămas stabilă în prima lună a anului 

2020, „în condiţiile relativei calmări a îngrijorărilor investitorilor legate de 

deteriorarea poziţiei fiscale, coroborată cu diferenţialul considerabil al ratei 

dobânzii, dar şi ca urmare a persistenţei sentimentului favorabil pe piaţa financiară 

internaţională, inclusiv pe fondul deciziilor/aşteptărilor privind prelungirea 

conduitei acomodative a politicilor monetare ale BCE şi Fed şi al atitudinii unor 

bănci centrale din regiune“, potrivit minutei şedinţei de politică monetară a 

boardului BNR care a avut loc în data de 7 februarie 2020 

(Sursa: zf.ro) 

 

 România e printre ţările cu cel mai mare deficit de personal medical. Criza 

de medici, agravată de asaltul bolnavilor la unităţile de Primiri Urgenţe 

Bolnavii care la primul semn de febră asaltează, inutil, unităţile de Primiri Urgenţe 

pun presiune şi mai mare pe spitalele care suferă din cauza deficitului uriaş de 

personal. Cea mai mare problemă este la unităţile din ţară, unde nu e înghesuială la 

angajări, deşi, acum, salariile sunt mult mai mari. Cei mai mulţi caută posturi în 

marile centre universitare. Acolo au ce le trebuie pentru a practica medicina. 
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La Unitatea de Primiri Urgenţe din Botoşani, unde e criză acută de personal, vin şi 

peste două sute de pacienţi pe zi. Peste jumătate nu sunt urgenţe. 

Medicii spun că nu este normală această prezentare în exces la urgenţă la prima 

febră. O viroză respiratorie se poate trata la medicul de familie. 

Ar mai fi nevoie de zece medici, 25 de asistenţi medicali şi alte zeci de infirmieri, 

îngrijitori, brancardieri şi nu numai. Cei din spital sunt suprasolicitaţi. 

Deficitul de personal împiedică  buna desfăşurare a activităţii medicale. Pacienţii 

trebuie mai bine supravegheaţi, recunosc medicii. 

Oficialii spun că aproximativ 25 de mii de medici au plecat din ţară numai în 

ultimii zece ani. 

Potrivit Comisiei Europene, România e printre ţările cu cel mai mare deficit de 

personal medical. În 2017, aveam sub trei medici şi mai puţin de şapte asistenţi 

medicali la mia de locuitori, mult sub media europeană. Migraţia profesioniştilor 

pentru salarii şi condiţii de lucru mai bune a afectat accesul românilor la îngrijiri 

medicale. 

După majorarea salariilor, exodul s-a mai redus. Şeful Colegiului Medicilor spune 

că, anul trecut, aproape patru mii de doctori au cerut documentele necesare pentru 

a profesa peste hotare, faţă de cinci mii, în alţi ani. Puțini se mai întorc. 

În marile centre universitare, e însă foarte greu să prinzi un post. Mulţi tineri, chiar 

foarte bine pregătiţi, lucrează ca persoane fizice autorizate, pe bani mai puţini, şi 

aleargă între spitale şi clinici private. 

Pentru a mai reduce din deficit, ministerul a suplimentat locurile la rezidenţiat 

acceptandu-i si pe cei care au luat 60 la sută din punctaj. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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Cele mai bune ţări europene pentru mediul de afaceri: România ocupă abia 

locul 32 

Cu toate că multe ţări în curs de dezvoltare din Europa au devenit locuri prielnice 

mediului de afaceri, au în faţă un drum lung de parcurs până vor ajunge statele din 

vestul şi nordul continentului. Conform ultimei ediţii din Cele Mai Bune Ţări 

Europene pentru Business/Best European Countries for Business publicată de 

Camera de Comerţ a UE, cele mai optime medii pentru afaceri sunt Danemarca, 

Suedia, Norvegia, Finlanda şi Elveţia, scrie Emerging Europe. 

Estonia a ocupat locul întâi în topul ţărilor emergente, reuşind să obţină un scor de 

77,3 (din 100 de puncte), mai mult decât Irlanda, Belgia, Luxemburg şi Franţa. Per 

ansamblu, ţara baltică ocupă locul 11 pe continent. 

Pe locul al doilea se află o altă ţară baltică, Lituania, care a reuşit să obţină un 

punctaj mai mare decât Spania. Georgia, care este – potrivit Băncii Mondiale – cea 

mai uşoară ţară din Europa în care să faci business, a ocupat locul al treilea în topul 

ţărilor în curs de dezvoltare şi locul 18 pe continent. 

Slovenia s-a clasat pe poziţia a patra, obţinând un avans de două locuri faţă de anul 

trecut. Topul 10 este completat de Letonia, Polonia, Republica Cehă, Slovacia, 

Croaţia şi Belarus. 

România ocupă locul 13 în ceea ce priveşte ţările emergente şi locul 32 pe 

continent, în timp ce Bulgaria este cel mai slab performer din Uniunea Europeană. 

Cu scoruri mai mici decât Rusia, în partea de jos a clasamentului s-au clasat 

Albania, Bosnia şi Herţegovina şi Ucraina. 

Clasamentul este bazat pe media dintre doi indicatori: scorul dat de Banca 

Mondială pentru uşurinţa cu care se poate face business, în care Georgia, Lituania, 

Macedonia de Nord, Estonia şi Letonia sunt cele mai prielnice state pentru mediul 

de afaceri, şi Indexul de Transparenţă a Corupţiei realizat de transparency.org, 

unde cele mai bune state emergente sunt Estonia, Lituania, Slovenia, Polonia şi 

Georgia. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Marcel Ciolacu, vizită de lucru la Bruxelles. Președintele interimar al PSD 

se va întâlni cu mai mulți oficiali europeni 

Preşedintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, preşedinte al Camerei Deputaţilor, 

va efectua o vizită de lucru, luni, la Bruxelles, prilej cu care se va întâlni cu 

Serghei Stanişev, preşedintele Partidului Socialiştilor Europeni. 

De asemenea, liderul PSD se va întâlni cu Frans Timmermans, vicepreşedintele 

executiv al Comisiei Europene, responsabil cu Pactul Ecologic European, precum 

şi cu David Maria Sassoli, preşedintele Parlamentului European, a informat un 

comunicat al PSD transmis duminică Agerpres. 

"Îmi doresc şi cred că este o necesitate ca PSD să îşi recâştige dimensiunea sa de 

partid european. Trebuie să ne reconectăm la Europa. Este nevoie să reluăm 

dialogul şi să consolidăm relaţia cu prietenii şi cu partenerii din familia noastră 

europeană. Acesta este drumul PSD, acesta este drumul României! PSD trebuie să 

revină la masa dialogului european şi să nu ne mai întoarcem la atitudini închise, 

neconstructive şi fără finalitate. Avem obligaţia să facem acest lucru. Trebuie să 

pledăm cu demnitate, dar şi cu înţelepciune pentru interesele ţării noastre, a 

declarat Marcel Ciolacu, potrivit Biroului de presă al PSD. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Premierul Orban, la Conferinţa de Securitate de la Munchen: România este 

deplin pregătită pentru aderarea la spaţiul Schengen 

România este pe deplin pregătită să adere la Schengen și este o ţară foarte pro-

euopeană, a declarat, la Munchen, premierul Ludovic Orban. Şeful executivului 

român a participat la o dezbatere privind „Europa care protejează", în cadrul 

Conferinței pentru securitate. Alături de el au fost preşedinta Slovaciei, premierul 

Croației și oficiali ai Comisiei Europene. Premierul român a pledat și pentru o 

Europă deschisă către extindere. 

Şeful Executivului român a participat, în această dimineață, la o dezbatere în 

cadrul Conferinței pentru securitate, alături de lideri din Europa Centrală și de Est 

și oficiali ai Comisiei Europene. 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/16/ciolacu-se-va-intalni-la-bruxelles-cu-stanisev-timmermans-si-sassoli--450044?fbclid=IwAR1eZxSa1n1_0FP0Hxt3-WCH2VbFQeveDN5W-JLlyJE76XzlEf4NpSH5Cy8


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 17 februarie 2020 19 

 

A fost întrebat, între altele, despre perspectivele României și dacă âara este 

pregătită să adere la Schengen și la zona euro. 

Premierul Orban a spus că România protejează, cu succes, o frontieră extinsă a 

Uniunii Europene, și că respectă valorile, principiile și prezenţa fiecărei țări în 

procesul decizional. 

S-a discutat și despre viitorul cadru financiar multi-anual al Uniunii, după plecarea 

Marii Britanii. Premierul Orban a insistat asupra necesității asigurării unui buget 

ambițios, pentru a răspunde noilor provocări, dar și echilibrat, pentru a veni în 

sprijinul politicilor clasice ale UE legate de coeziune și de politica agricolă 

comună. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Directorul FMI: Epidemia gripală din China ar putea afecta creşterea 

economică la nivel mondial 

Epidemia gripală izbucnită în China ar putea genera efecte negative asupra creşterii 

economice la nivel global în anul 2020, a declarat, duminică, directorul Fondului 

Monetar Internaţional (FMI), Kristalina Georgieva. 

"Pentru moment, previziunile noastre privind creşterea economică sunt de 3,3% 

şi ar putea exista o reducere de 0,1%-0,2% într-un caz special, dar invit pe toată 

lumea să nu tragă concluzii pripite", a afirmat Kristalina Georgieva, citată de 

Agenţia France-Presse şi de cotidianul Le Figaro. 

"Există multe incertitudini şi vorbim aici despre scenarii, nu despre proiecţii, vă 

rog să îmi adresaţi din nou întrebarea peste zece zile", a adăugat directorul FMI la 

Forumul Global al Femeilor, desfăşurat în Dubai (Emiratele Arabe Unite). 

Subliniind că este "prea devreme" să fie estimat impactul economic al epidemiei 

gripale din China, Kristalina Georgieva a admis că sectoarele turismului şi 

transporturilor sunt deja afectate. "Nu cunoaştem natura exactă a virusului, nu ştim 

cât de rapid va fi capabilă China să îl limiteze sau dacă se va răspândi în lume, ştim 

doar că vor fi afectate sistemele la nivel mondial", a subliniat directorul FMI. 
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În urmă cu câteva zile, Kristalina Georgieva declarase pentru postul american de 

televiziune CNBC că scenariul cel mai probabil va fi o scădere puternică a 

activităţilor economice în China, urmată de o relansare rapidă. 

În cazul în care China va reuşi să limiteze epidemia, "scăderea va fi de mică 

amploare şi va fi urmată de o relansare rapidă", a reiterat Georgieva duminică, 

notând că infuenţa Chinei asupra economiei mondiale era de "8% în timpul 

epidemiei SARS" (Sindromul Acut Respirator Sever) din 2002-2003, iar "acum 

este de 19%". 

 (Sursa: Mediafax) 

 

 


